
Finansudvalget

Til: Finansministeren

Dato: 28. april 2022

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

FIU alm. del

Spørgsmål 299
Er ministeren enig i, at det ”er vigtigt ikke alene fastlægge de umiddelbare effekter af 
et uddannelsesløft, men også at analysere de samlede samfundsøkonomiske effekter. 
Fremskridt i vurderingen af effekterne af et uddannelsesløft vil derfor også være vigtige 
inputs til de samfundsøkonomiske analyser”, som det anføres i den netop offentliggjorte 
ekspertrapport ”Potentielle beskæftigelses- og løneffekter ved at løfte ufaglærte til faglært 
niveau - empirisk viden og mulighederne for metodisk udvikling”, som er udarbejdet af 
bl.a. Torben M. Andersen og Michael Svarer? I bekræftende fald bedes ministeren rede-
gøre for, hvordan denne anbefaling fremover vil blive fulgt i forbindelse med vurderinger 
af forskellige tiltag inden for voksen-, efter- og videreuddannelsesområdet.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rune.Lund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Jens Joel
formand
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